

# COLONEL A.T. SPOTT, CD

17 WING COMMANDER



Colonel Aaron Spott was born and raised in Naicam, Saskatchewan. He enrolled in the Canadian Armed Forces under the Regular Officer Training Program in 1991, and attended both Royal Roads Military College in Victoria, BC and the Royal Military College in Kingston, ON, graduating in 1995 with a Bachelor of Arts degree in Political Science.

Following specialty training, Colonel Spott was posted to 5 Wing Goose Bay, NL where he served as the Mobile Support Equipment Officer (MSEO) and Wing Transportation Officer. In 1997, he was posted to 14 Wing Greenwood, NS and served as the MSEO, Wing Operations Logistics Officer and Wing Traffic Officer. He also deployed to Port-au-Prince, Haiti on Op CONSTABLE as the Logistics Group Transport Platoon Commander and Contingent Movements Officer. Following a 1998 promotion to Captain, he was posted in April 1999 to 1 Air Movements Squadron (1 Air Mov Sqn) at 17 Wing Winnipeg, MB as the 8 Mobile Air Movements Section (MAMS) Officer. While at 1 Air Mov Sqn he deployed as the OIC MAMS for Ops BOXTOP, PALLADIUM, TOUCAN and ECLIPSE.

In 2001, Colonel Spott was posted to the A4 Logistics (A4 Log) Directorate at 1 Canadian Air Division Headquarters/Canadian NORAD Region (1 CAD HQ/CANR). Promoted to Major in June 2005, he assumed the duties of A4 Mov. In February 2007, Colonel Spott returned from Operation AUGURAL, a 6 month tour in Darfur as a military advisor in the Forward Mission Headquarters of the African Union's Mission in Sudan.

Colonel Spott was appointed as Commanding Officer of 2 Air Movements Squadron at 8 Wing Trenton, ON in July 2007. Following a hectic three year tour supporting CAF operations worldwide, he attended the Canadian Forces Staff College's Joint Command and Staff Program in Toronto, ON graduating in June 2011 with a Masters in Defence Studies. He then proceeded to Canada Command in Ottawa, ON as the J4 Plans/Movements for the Deputy Chief of Staff Support. Promoted in June of 2012, he assumed the command appointment of Wing Administration Officer at 17 Wing Winnipeg. In July of 2014, he relocated across the runway to 1 CAD HQ/CANR to fill the A4 TEMA billet within A4 Log. He deployed in November 2015 as the Commanding Officer of the Joint Task Force Support Component of Joint Task Force – Iraq, spending 7 months in Kuwait in support of Operation IMPACT.

Colonel Spott was posted to Kingston, Ontario in July 2017 and was appointed as Deputy Commanding Officer of the Canadian Forces Joint Operational Support Group. After one busy year, he was posted to Ottawa as Director of Air Personnel Management on the Chief of the Air Force Staff, and was promoted to his current rank in October 2018. Moving yet again back to Winnipeg in July of 2019, he was appointed as the RCAF Director of Logistics and 1 CAD A4 Logistics.

On 29 July 2022, he was honored with the great privilege of assuming command of Canadian Forces Base Winnipeg / 17 Wing!

Colonel Spott is an avid hockey player who spends the vast majority of his time in the penalty box, and is a die-hard fan of both the Montreal Canadiens and Saskatchewan Roughriders.

## **COLONEL A.T. SPOTT, CD**

**COMMANDANT DE LA 17E ESCADRE**



Le colonel Aaron Spott est né à Naicam, en Saskatchewan, et y a été élevé. Il a joint les Forces armées canadiennes en 1991, dans le cadre du Programme de formation des officiers de la Force régulière. Aaron Spott a étudié au Collège militaire Royal Roads, à Victoria (C.-B.), et au Collège militaire royale du Canada, à Kingston (Ont.), et a obtenu un baccalauréat en sciences politiques en 1995.

Après avoir terminé ses cours de logistique de base, il a été affecté à la 5e Escadre Goose Bay (T.-N.-L.) en tant qu'officier du matériel roulant (OMR) et officier de transport de l'escadre. En 1997, il est muté à la 14e Escadre Greenwood (N.-É.), où il a été OMR, officier de la logistique – Opérations de l'escadre, et officier des mouvements de l'escadre. Il a été déployé à Port-au-Prince, en Haïti, dans le cadre de l'Op CONSTABLE, en tant que commandant du peloton de transport du groupe de logistique, et aussi officier de mouvement du contingent. Il a été promu au grade de capitaine en 1998, puis, en avril 1999, il a été affecté au poste d'officier de la Section mobile des mouvements aériens (SMMA) du 1er Escadron des mouvements aériens (1 Esc Mouv Air), à la 17e Escadre Winnipeg (Man). Pendant cette affectation, il a été l'officier responsable (O Resp) de la SMMA lors des opérations BOXTOP, PALLADIUM, TOUCAN, et ECLIPSE.

En 2001, le capitaine Spott est muté au sein du Quartier général de la 1re Division aérienne du Canada/Région canadienne du NORAD (QG 1 DAC/RC NORAD) sous la direction de l'A4 Logistique (A4 Log). Promu major en juin 2005, il est affecté au poste d'A4 Mouv toujours au sein de la 1 DAC. En février 2007, il est rentré d'une affectation de six mois au Darfour, où il était conseiller militaire au Quartier général avancé de la Mission de l'Union africaine au Soudan, dans le cadre de l'opération AUGURAL.

En juillet 2007, il a été nommé commandant du 2e Escadron des mouvements aériens, à la 8ième Escadre Trenton (Ont). Après trois années difficiles à l'appui d'opérations des Forces canadiennes à travers le monde, il est muté sur le cours de Programme de commandement et d'état-major, au Collège d'état-major des Forces canadiennes, à Toronto (Ont), et il obtient une maîtrise en Études de la défense en juin 2011. Il est ensuite nommé comme J4 Plans/Mouvements, au sein du Commandement Canada, à Ottawa (Ont), auprès du sous-chef d'état-major – Soutien. Promu lieutenant-colonel en juin 2012, il prend le commandement en tant qu'officier d'administration de la 17e Escadre Winnipeg. En juillet 2014, il a traversé la piste pour s'installer au QG 1 DAC/RC NORAD et devenir l'A4 TGEM sous l'A4 Log. En novembre 2015, il a été déployé en Iraq comme commandant de la Composante de soutien de la Force opérationnelle interarmées. Il a passé 7 mois au Koweït, à appuyer l'opération IMPACT.

Le col Spott a été nommé commandant adjoint du Groupe de soutien opérationnel interarmées des Forces canadiennes à Kingston (Ont.) en juillet 2017. Après une année de grande activité, il est devenu Directeur de la gestion du personnel de la Force aérienne, à Ottawa, pour le Chef d'état-major de la Force aérienne. Il a été promu colonel en octobre 2018. Le Col Spott est retourné une fois de plus à Winnipeg en juillet 2019, où il a été nommé Directeur de la logistique de l'ARC et A4 Logistique de la 1 DAC.

Le 29 juillet 2022, il est honoré d'avoir l'énorme privilège de prendre le commandement de la 17e Escadre / Base des Forces canadiennes Winnipeg.!

Le colonel Spott est un hockeyeur passionné qui passe le plus clair de son temps sur le banc des pénalités. Il est un fervent admirateur des Canadiens de Montréal et des Roughriders de la Saskatchewan.